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Östermalms Stadsdelsnämnd 
sammanträde 2014-03-13 

Svar på medborgarförslag om att bilda naturre-
servat av Kaknäsområdet 
 
Förslag till beslut 
1. Medborgarförslaget besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden skickar ärendet för kännedom till Länsstyrelsen i Stock-

holm. 

 

 

 

 

Göran Månsson Britt Mattsson 

stadsdelsdirektör avdelningschef 

 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag inkom i december 2014 till Östermalms Stadsdels-

nämnd om att bilda ett naturreservat av Kaknäsområdet. Enligt förslagsställa-

ren saknar Kaknäsområdet idag ett långsiktigt hållbart skydd och att det har 

alla kvaliteter för att kunna bli ett tätortsnära naturreservat med inriktning mot 

natur och rekreation. 

 

I samband med beslut om antagande av den fördjupade översiktsplanen för 

Nationalstadsparken år 2008, tog Kommunfullmäktige beslut om att dra till-

baka uppdraget om naturreservat för Norra och Södra Djurgården. Frågan om 

skydd enligt miljöbalken för områden inom Nationalstadsparken överlämna-

des till Länsstyrelsen. 

 

Förvaltningen föreslår att Stadsdelsnämnden överlämnar ärendet till Länssty-

relsen i Stockholm för kännedom. 

 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag inkom i december 2014 till Östermalms Stadsdels-

nämnd om att bilda ett naturreservat av Kaknäsområdet.  

 
Ärendet 
Förslaget omfattar att Stockholms stad bildar ett naturreservat på stadens egen 

mark på Kaknäs, (Ladugårdsgärdet 1:1,1:2 och 1:3). Enligt förslagsställaren 

saknar dessa områden idag ett långsiktigt hållbart skydd som kan säkra en po-

sitiv utveckling. Området har alla kvaliteter för att kunna bli ett tätortsnära 

naturreservat, med inriktning mot natur och rekreation. Enligt förslagsställa-
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ren räcker det inte med att området omfattas av Nationalstadsparkens bestäm-

melse, och att parksskötseln skulle få tydligare bestämmelser att hålla sig till 

genom ett reservatsbeslut, med bestämmelser enligt Miljöbalken. 

 

Förslagställaren framhåller att Stockholms stad och Länsstyrelsen, i en rap-

port om skydd av tätortsnära natur, ”Aldrig långt till naturen” (rapport 

2003:20), gjort åtaganden om att bilda ett naturreservat av bl. a. Södra Djur-

gården, och att detta arbete ska vara klart 2015. 

 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av Parkmiljöavdelningen Norra Innerstaden som är ge-

mensam för Kungsholmens, Norrmalms och Östermalms SDF, i samråd med 

Stadsbyggnadskontoret och Länsstyrelsen. 

 

Förvaltningens synpunkter 
Stadsbyggnadsnämnden fick på 1990-talet i uppdrag att utreda reservat för 

Norra Djurgården samt Södra Djurgården med Kaknäs.  

 

I samband med beslut om antagande av den fördjupade översiktsplanen för 

Nationalstadsparken år 2008, tog Kommunfullmäktige beslut om att dra till-

baka uppdraget om naturreservat för Norra och Södra Djurgården, och frågan 

om skydd enligt miljöbalken för områden inom Nationalstadsparken överläm-

nades till Länsstyrelsen. 

 

Anledningen till ställningstagandet var enligt Stadsbyggnadskontoret att Djur-

gårdsförvaltningen ifrågasatte reservatsformen för Djurgården m h t den spe-

ciella kopplingen till Hovet som sedan gammalt har särskild dispositionsrätt 

och inflytande över den här marken. 

 

Kontoret ansåg att det inte var motiverat att överväga kommunala reservat för 

enbart de områden som staden äger, dvs Bellevue och Kaknäsområdet, då ett 

eventuellt skydd bör gälla relativt enhetligt för parklandskap och naturmiljöer 

oberoende av ägandet. 

 

Förvaltningen har varit i kontakt med Länsstyrelsen, som meddelat att det inte 

pågår något arbete med reservatsbildning. 

 

Förvaltningen föreslår att Stadsdelsnämnden överlämnar ärendet till Länssty-

relsen för kännedom. 

 

Bilaga 
Medborgarförslaget 


